
 

PROTOKOLS 

 

Rīgā 

 

 

2020.gada 19. novembrī Nr.9.2-10e/3/2020 

 

Lauksaimnieku nevalstisko organizāciju konsultatīvās padomes  

sēde  

 

   

Vieta: Pamatojoties uz Ministru kabineta 2020.gada 6.novembra rīkojuma Nr.655 “Par 

ārkārtējās situācijas izsludināšanu” 1.punktu Latvijā no 2020.gada 9.novembra līdz 2021.gada 

11.janvārim ir izsludināta ārkārtēja situācija. Ņemot vērā, ka saskaņā ar Ministru kabineta 

2020.gada 6.novembra rīkojuma Nr.655 “Par ārkārtējās situācijas izsludināšanu” 

5.1. apakšpunktu ārkārtējās situācijas laikā ir jāatceļ un jāaizliedz visi publiskie pasākumus 

klātienē, un saskaņā ar Ministru kabineta 2020.gada 9.jūnija noteikumu Nr. 360 

“Epidemioloģiskās drošības pasākumi Covid-19 infekcijas izplatības ierobežošanai” 

6.2. apakšpunktu publiskās iekštelpās un ārtelpās vienlaikus pulcēties var ne vairāk kā divas 

personas, Lauksaimnieku nevalstisko organizāciju konsultatīvās padomes (turpmāk – Padome) 

sēde notiek attālināti, Padomes locekļiem stratēģiskā projekta pieteikumus izvērtējot un 

saskaņojot pa elektronisko pastu.  

Sēdes sākums: skatīt paskaidrojumu “Vieta”.  

Sēdes norises tiesiskais pamats:  

1) Ministru kabineta 2014. gada 30. septembra noteikumi Nr.600 „Kārtība, kādā piešķir 

valsts un Eiropas Savienības atbalstu atklātu projektu konkursu veidā pasākumam 

“Ieguldījumi materiālajos aktīvos””; 

2) Zemkopības ministra 2020.gada 14. septembra rīkojums Nr.88 “Par Lauksaimnieku 

nevalstisko organizāciju konsultatīvo padomi”. 

 

Sēdes dalībnieki: Padomes sēdē ar balss tiesībām piedalās: 

 

Nr.p.k. Pārstāvētās iestādes/ biedrības nosaukums,  

ieņemamais amats 

 

Padomes locekļa vārds, 

uzvārds 

1.  Zemkopības ministrs, Padomes priekšsēdētājs Kaspars Gerhards 

2.  Zemkopības ministrijas valsts sekretāre Dace Lucaua 

3.  Biedrības “Lauksaimnieku organizāciju sadarbības 

padome” valdes priekšsēdētājs 
Edgars Treibergs 

4.  Biedrības „Zemnieku Saeima” valdes priekšsēdētājs Juris Lazdiņš 

5.  Biedrības “Latvijas Lauksaimniecības kooperatīvu 

asociācija” valdes priekšsēdētājs 

Indulis Jansons 

6.  Biedrības “Lauksaimniecības statūtsabiedrību 

asociācija” izpilddirektors 

Kaspars Melnis 

7.  Biedrības “Latvijas Bioloģiskās lauksaimniecības 

asociācija” valdes priekšsēdētājs 

Gustavs Norkārklis 
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8.  Biedrības “Latvijas Jauno zemnieku klubs” valdes 

priekšsēdētājs 

Kārlis Ruks 

9.  Biedrības “Latvijas Zemnieku federācija” valdes 

priekšsēdētāja 

Agita Hauka 

10.  Biedrības "Lauksaimnieku apvienība" valdes 

priekšsēdētāja 

Sandra Stricka 

11.  Biedrības “Latvijas Piensaimnieku Centrālā savienība” 

valdes priekšsēdētājs, biedrības “Latvijas Pārtikas 

uzņēmumu federācija” pārstāvis 

Jānis Šolks 

Tā kā Zemkopības ministra 2020.gada 14. septembra rīkojuma Nr.88 “Par Lauksaimnieku 

nevalstisko organizāciju konsultatīvo padomi” 1. pielikuma (Padomes nolikums) 12. punktā 

noteikts, ka Padomes sēdē, kurā paredzēts izvērtēt stratēģisku projektu, padome ir lemttiesīga, 

ja Padomes sēdē piedalās vismaz astoņi padomes locekļi. Konkrētajā Padomes sēdē piedalās 

vienpadsmit Padomes locekļi, tādēļ Padome ir lemttiesīga.  

Citi Padomes sēdes dalībnieki (ar padomdevēja tiesībām): 

Nr.p.k. Iestādes/ biedrības nosaukums, ieņemamais amats 

 
Vārds, uzvārds 

1.  Zemkopības ministrijas valsts sekretāra vietniece Pārsla Rigonda Krieviņa 

2.  Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta 

departamenta direktore 

Liene Jansone 

3.  Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta 

departamenta Lauku attīstības fondu atbalsta nodaļas 

vadītāja 

Aiva Zvirbule 

Padomes sēdi protokolē: Zemkopības ministrijas Lauku attīstības atbalsta departamenta 

Lauku attīstības fondu atbalsta nodaļas vecākā referente Karina Baranovska. 

 

SĒDES DARBA KĀRTĪBA: 

Stratēģiskā projekta “Inovatīva kompleksa izveide kombinētas dzīvnieku barības 

ražošanai no lauksaimniecības produktiem” pieteikuma izvērtēšana (turpmāk – projekta 

pieteikums), ko iesniegusi SIA “AQUATORIA V” (reģ. Nr. 41203067209, juridiskā adrese, 

Ventspils Augsto tehnoloģiju parks 1, Ventspils, LV-3602). 

 

STRATĒĢISKĀ PROJEKTA PIETEIKUMA VĒRTĒŠANAS GAITA: 

Projekta pieteikumu vērtē Padomes locekļi, pārliecinoties, vai projekta pieteikums 

atbilst Ministru kabineta 2014.gada 30.septembra noteikumos Nr.600 “Kārtība, kādā piešķir 

valsts un Eiropas Savienības atbalstu atklātu projektu konkursu veidā pasākumam “Ieguldījumi 

materiālajos aktīvos”” noteiktajam, lai iesniegto projekta pieteikumu atzītu par stratēģisku 

projektu, kā arī ievērojot Zemkopības ministra 2020.gada 14. septembra rīkojumā Nr.88 “Par 

Lauksaimnieku nevalstisko organizāciju konsultatīvo padomi” noteikto, īpaši saistībā ar to, ka 

stratēģiskajam projektam jāatbilst šādiem nosacījumiem:  

1. stratēģiskā projekta attiecināmo izmaksu kopsumma pārsniedz piecus miljonus EUR;  

2. īstenojot stratēģisko projektu, tiks radītas jaunas darba vietas;  

3. stratēģiskais projekts veicinās pārstrādes produktu cenu stabilizēšanos – ar stratēģisko 

projektu tiks ieviesta inovācija vai uzsākta importu aizvietojošo pārtikas produktu ražošana vai 

eksporta produktu ražošana, vai tiks būtiski palielināts produkcijas noieta apjoms vietējā vai 

eksporta tirgos;  



3 

 

4. stratēģiskā projekta izpildes gaitā tiks īstenota vienota sistēma – produktu ražošanas un 

pārstrādes jomā tiks izmantotas vismaz 70 procentu vietējās izcelsmes pamatizejvielu vai tiks 

palielināts vietējās bioloģiskās lauksaimniecības produkcijas pārstrādes apjoms;  

SIA “AQUATORIA V” projekta pieteikumā  norādīts, ka plānots īstenot projektu par 

kopējo indikatīvo finansējumu 9 850 000 EUR apmērā.  

Projekta pieteikuma realizēšanas gadījumā ir paredzēts Ventspils brīvostas teritorijā 

izveidot inovatīvo kompleksu kombinētas dzīvnieku barības (zivju barības) ražošanai no 

lauksaimniecības produktiem (sojas, kviešiem un miežiem). SIA “AQUATORIA V”  sākotnējā 

ražošanas jauda tiek paredzēta 50 000 t apmērā, potenciāli to var kāpināt līdz 200 000 t.  

Projekta pieteikumā minēts, ka jaunā ražotne radīs 39 jaunas darbavietas. Projekta 

pieteikuma iesniegšanas brīdī uzņēmumā ir nodarbināti divi darbinieki. Minētā inovatīvā 

produkta ražošana ļaus samazināt zivju miltu izmantošanu vismaz par 90% ar iespēju tuvākajā 

laikā no to izmantošanas atteikties pilnībā. 

Diskusija: 

L. Jansone: Projekta pieteikumā norādītas attiecināmās izmaksas 9 850 000 EUR apmērā. SIA 

“SIA “AQUATORIA V”” ir jauns uzņēmums, kas tika dibināts 2019.gada jūnijā, un kuram nav 

pieredzes lauksaimniecības produktu ražošanā vai pārstrādē. Minēto attiecināmo izmaksu 

apmērs neatbilst Ministru kabineta 2014.gada 30.septembra noteikumu Nr.600 “Kārtība, kādā 

piešķir valsts un Eiropas Savienības atbalstu atklātu projektu konkursu veidā pasākumam 

“Ieguldījumi materiālajos aktīvos”” 6.pielikuma 4.punktā noteiktajam: jauna pārstrādes 

uzņēmuma izveidošanai atbalsta maksimālais attiecināmo izmaksu apmērs nepārsniedz 

200 000 EUR. Tātad atbilstoši minētai noteikumu normai, SIA “SIA “AQUATORIA V”” 

maksimālais attiecināmo izmaksu apmērs nedrīkst pārsniegt 200 000 EUR.  

Bez tam, projekta pieteikumā nav informācijas par nepieciešamo pamatizejvielu (sojas pupiņu, 

kviešu un miežu) īpatsvaru pēc labības veidiem. Sojas audzēšanas apjomi Latvijā ir nenozīmīgi 

(saskaņā ar Lauku atbalsta dienesta datiem tie 2019.gadā veidoja 320,37 hektārus).  

Projekta pieteikums nesniedz pierādījumus vietējo izejvielu izmantošanas īpatsvaram. Projekta 

pieteikumā norādīts, ka SIA “AQUATORIA V” ir noslēgusi nodomu līgumus par izejvielu 

piegādi ar lauksaimniecības pakalpojumu kooperatīvo sabiedrību “LATRAPS”, AB “Linas 

Agro”, СП “Южная Аграрно-Экспортная Компания” un Ukrainas uzņēmumu  ООО 

“АМБАР”. Tādējādi pastāv iespēja, ka viss pārstrādei nepieciešamais apjoms (sākotnējais 50 

tūkst. t) varētu tikt iegādāts no ārvalstu uzņēmuma (sojas pupiņas no Ukrainas). 

Projekta pieteikums neatbilst stratēģiska projekta definīcijai, jo Ministru kabineta 2014.gada 

30.septembra noteikumu Nr.600 “Kārtība, kādā piešķir valsts un Eiropas Savienības atbalstu 

atklātu projektu konkursu veidā pasākumam “Ieguldījumi materiālajos aktīvos”” 5.11. 

apakšpunktā minētā stratēģiskā projekta definīcija paredz, ka stratēģisks projekts ir projekts, 

kas tiek īstenots lauksaimniecības produktu pārstrādē pēc vienotas sistēmas – ar saliedētību 

lauksaimniecības nozares produktu ražošanas un pārstrādes jomā, lai veicinātu 

lauksaimniecības un tās pārstrādes produktu cenu stabilizēšanu, konkurētspēju un produktu 

ražošanu atbilstoši pieprasījumam, bet projekta pieteikumā nav norādīts potenciālo noieta 

tirgus raksturojums, ņemot vērā šobrīd plaši izplatīto lašveidīgo barības piedāvājuma klāstu. 

Projekta pieteikumā nav arī norādīta informācija par plānotas barības atbilstību zivju audzētāju 

vajadzībām, kā arī, vai un kāpēc potenciālie pircēji atteiktos no iepriekšējiem barības 

piegādātājiem un izvēlētos jauno barības veidu. Nav norādīta informācija par plānotās zivju 

barības ietekmi uz zivju audzēšanas procesu, jo īpaši lašu sugas zivīm. 
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Papildu minētajam, Ministru kabineta 2014.gada 30.septembra noteikumu Nr.600 “Kārtība, 

kādā piešķir valsts un Eiropas Savienības atbalstu atklātu projektu konkursu veidā pasākumam 

“Ieguldījumi materiālajos aktīvos”” 17.3. apakšpunktā noteikts, ka projekta pieteikumam bija 

jāpievieno pierādījumu apkopojums par pretendenta ekonomisko dzīvotspēju pēdējā 

noslēgtajā gadā pirms projekta pieteikuma iesniegšanas. Lai pierādītu pretendenta ekonomisku 

dzīvotspēju, pretendentam ir jāatbilst vismaz diviem šādiem rādītājiem: 

• pašu kapitāla attiecība pret aktīvu kopsummu ir 0,20 vai lielāka; 

• apgrozāmo līdzekļu attiecība pret īstermiņa kreditoriem ir 1,00 vai lielāka (no īstermiņa 

kreditoriem svītro nākamo periodu ieņēmumu daļā ietverto īstermiņa valsts un Eiropas 

Savienības finansiālo atbalstu); 

• saskaitot tīro peļņu un nolietojumu, kas reizināts ar 50 procentiem, summa ir vismaz 

nulle. 

Ņemot vērā, ka SIA “SIA “AQUATORIA V” ir dibināta 2019.gada jūnijā, un iesniedza projekta 

pieteikumu 2019.gada novembrī, SIA “AQUATORIA V”” nevar nodrošināt iepriekšminēto 

noteikumu 17.3. apakšpunkta izpildi, tas ir, faktiski nevar sniegt pierādījumus par 

uzņēmuma ekonomisko dzīvotspēju. 

A. Hauka: Soju Latvijā audzē maz un projektu īstenotāja noslēgtais līgums ar Ukrainu liek 

domāt, ka no turienes arī soja tiks ievesta, jo Latvijā izaudzētais  būs ļoti par maz. Biedrība 

„Latvijas Zemnieku federācija” kopumā projekta pieteikumu neatbalsta, jo neredz Latvijas 

lauksaimnieku ieguvumu. 

J. Lazdiņš (elektroniski biedrības „Zemnieku Saeima” viedokli faktiski paziņo M. Trons, kuram 

šādu uzdevumu uzdevis Padomes loceklis J. Lazdiņš): Biedrība “Zemnieku saeima” ir 

izskatījusi projekta “pieteikumu un uzskata, ka projekts neatbilst Ministru kabineta 

2014.gada 30.septembra noteikumu Nr.600 “Kārtība, kādā piešķir valsts un Eiropas Savienības 

atbalstu atklātu projektu konkursu veidā pasākumam “Ieguldījumi materiālajos aktīvos” 

5.11. punktā noteiktajam, kas noteic, ka stratēģisks projekts ir projekts, kas tiek īstenots 

lauksaimniecības produktu pārstrādē pēc vienotas sistēmas – ar saliedētību lauksaimniecības 

nozares produktu ražošanas un pārstrādes jomā, lai veicinātu lauksaimniecības un tās pārstrādes 

produktu cenu stabilizēšanu, konkurētspēju un produktu ražošanu atbilstoši pieprasījumam. 

J. Šolks: SIA “AQUATORIA V” pēc 2019.gada pārskata datiem kvalificējas kā grūtībās 

nonācis uzņēmums. Pēc Valsts ieņēmumu dienesta datiem  SIA “AQUATORIA V” no 

2020.gada marta ir izveidojies nodokļu parāds, kas pārsniedz 150 EUR (uz 2020.gada 

26.novembri – 193,89 EUR apmērā).  

Ņemot vērā, ka SIA “AQUATORIA V” ir jauns izņēmums, ar 2019.gada apgrozījumu 

0,00 EUR un pašu kapitālu 1 889 EUR, nav skaidrs no kādiem finansiāliem avotiem tiks 

nodrošināta stratēģiskā projekta realizācija. 

Projekta vispārējās izmaksās ir iekļautas projekta vadības izmaksas 500 000,00 EUR apmērā, 

kas uzskatāmas par nesamērīgām un neatbilstošām tirgus cenām. Vidēji projekta vadības 

izmaksas nepārsniedz 1 - 2% no projektā iekļautajām būvniecības un pamatlīdzekļu iegādes 

izmaksām, atkarībā no projekta apjoma.  

Nav saprotams, kādā veidā tiks nodrošināta vietējo izejvielu izmantošana. Nav saprotams, par 

kādiem noslēgtajiem izejvielu (sojas) piegādes līgumiem ir runa. 

Nav pārliecības, ka Ventspils brīvosta atbalstīs šāda veida projekta realizāciju.  
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J. Šolks biedrībā “Latvijas Pārtikas uzņēmumu federācija” ietilpstošo pārtikas ražotāju interešu 

pārstāvošo organizāciju vārdā informē, ka projektu neatbalsta. 

I. Jansons (elektroniski biedrības “Latvijas Lauksaimniecības kooperatīvu asociācija” viedokli 

faktiski paziņo L. Uzkalne, kurai šādu uzdevumu uzdevis Padomes loceklis I. Jansons): biedrība 

“Latvijas Lauksaimniecības kooperatīvu asociācija” neatbalsta projekta tālāku virzību, jo, 

pirmkārt, nav pārliecības par projekta ilgtermiņa dzīvotspēju, un, otrkārt, būtiski ir nodrošināt, 

ka labuma guvējs būs arī vietējais ražotājs, taču no šī projekta apraksta pārliecība par to nerodas. 

G. Norkārklis: biedrība “Latvijas Bioloģiskās lauksaimniecības asociācija” neatbalsta  

projekta virzību kā stratēģiski nozīmīgu projektu. Projekts aptver ļoti šauru nozari, kas būtiski 

labvēlīgi neietekmēs lauksaimniecības attīstību kopumā. 

E. Treibergs (elektroniski biedrības “Lauksaimnieku organizāciju sadarbības padome” 

viedokli faktiski paziņo G. Vilnītis, kuram šādu uzdevumu uzdevis Padomes loceklis 

E.Treibergs): Interesants projekts, bet bez papildu informācijas neatbalsta projekta tālāku 

virzību atbalsta sniegšanai kā stratēģiskam projektam.   

Zivju barību saskaņā ar SIA “AQUATORIA V” sniegto informācijas šobrīd ražo no zivju 

miltiem. Zivju miltus savukārt ražo no zivju pārstrādes atkritumiem. Ja zivju barību sāk ražot 

no sojas, tad kā un kur tiek likti zivju pārstrādes atkritumi! Soja Latvijā šobrīd tiek audzēta ļoti 

nelielos apjomos. Vai Latvijas zemnieki ir gatavi pārprofilēties kaut daļēji uz sojas audzēšanu? 

Jau šobrīd lopbarības cenas krasi pieaug, jo soja tiek iepirkta no ārvalstīm par augstām cenām. 

Projekta aprakstā ir pieminēts, ka izejvielas par 50% nodrošinās Lauksaimniecības 

pakalpojumu kooperatīvā sabiedrība “LATRAPS” (Latvija) un 50% AB “Linas Agro” 

(Lietuva) un, ja iepriekšminētie nepiegādās, tad piegādās Ukrainā reģistrēti uzņēmumi. 

Protams, ka Ukrainā sojas cena būs zemāka un rezultātā tiks pārstrādāta Ukrainas soja, kas pēc 

biznesa būtības nav slikti, jo Latvijai tiek pievienota vērtība primāri izaudzētai izejvielai. 

Projektā nav atspoguļotas provizoriskās izejvielu iepirkuma un zivju barības cenu atšķirības no 

pašreizējām zivju barības cenām. 

Jau šobrīd Latvijā tiek ražota zivju barība no augu valsts atkritumproduktiem–spraukumiem, tā 

ir salīdzinoši dārga un tiek ražota nelielos apmēros. Būtu lietderīgi noskaidrot valsts zinātniskā 

institūta “Pārtikas drošības, dzīvnieku veselības un vides zinātniskais institūts “BIOR””. 

viedokli. 

S. Stricka: biedrība “Lauksaimnieku apvienība” neatbalsta projekta virzību kā stratēģisko 

projektu. 

K. Ruks: biedrība “Latvijas Jauno zemnieku klubs” neatbalsta projekta virzību kā stratēģiski 

nozīmīgu projektu. Projekts ir uzskatāms kā labs, uz tirgu vērsts projekts, bet ne tāds kam būtu 

jāpiešķir privilēģijas attiecībā pret citiem projektiem. 

K. Melnis: biedrība “Lauksaimniecības statūtsabiedrību asociācija” neatbalsta projekta 

tālāku virzību, jo nav pietiekams informācijas apjoms par projektu. Nav skaidrs, cik liels 

izejvielu daudzums būs  pašu izaudzētais, jo pašlaik sojas audzēšanas apjomi Latvijā ir nelieli. 

Aprakstā sniegtā informācija par 90% vietējo izejvielu izmantošanu liekas nepamatota. 

Pietrūkst vietējo zivju audzētāju viedokļa par to, vai ir objektīvi nepieciešama projektā 

paredzētā rūpnīca, vai vietējiem zivju audzētājiem vispār ir interese par projektā paredzēto zivju 

barības veidu. 
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K. Gerhards: Projekta pieteikuma iesniedzējs nav lauksaimniecības produktu ražotājs. Tas ir 

jauns uzņēmums, kas dibināts 2019.gada jūnijā, bez pieredzes lauksaimniecības produktu 

ražošanā vai pārstrādē. Projekta pieteikums nav visaptverošs, tajā daudz neskaidrību. Ņemot 

vērā pieejamo informāciju, uzskatu, ka projekts neatbilst stratēģiskā projekta definīcijai. 

D. Lucaua: Ņemot vērā pieejamo informāciju un visu iepriekš minēto, Zemkopības ministrija 

neatbalsta SIA “AQUATORIA V” stratēģiskā projekta pieteikumu, jo projekta pieteikums 

neatbilst stratēģiskā projekta definīcijai.  

LEMJOŠĀ DAĻA: 

Zemkopības ministra 2020.gada 14. septembra rīkojuma Nr.88 “Par Lauksaimnieku nevalstisko 

organizāciju konsultatīvo padomi” 1. pielikuma (Padomes nolikums) 13. punktā noteikts, ka 

Projekts atzīstams par stratēģisku projektu, ja “par” to nobalsojuši vismaz 70 procentu klātesošo 

padomes locekļu.  

Padome nolemj vienbalsīgi (lemšanā piedalās vienpadsmit padomes locekļi): noraidīt SIA 

“AQUATORIA V” stratēģiskā projekta pieteikumu “Inovatīva kompleksa izveide 

kombinētas dzīvnieku barības ražošanai no lauksaimniecības produktiem”, jo tas neatbilst 

Ministru kabineta 2014. gada 30. septembra noteikumu Nr.600 „Kārtība, kādā piešķir valsts un 

Eiropas Savienības atbalstu atklātu projektu konkursu veidā pasākumam “Ieguldījumi 

materiālajos aktīvos””: 

1. 5.11.apakšpunktā minētajai stratēģiskā projekta definīcijai (Stratēģisks projekts ir 

projekts, kas tiek īstenots lauksaimniecības produktu pārstrādē pēc vienotas sistēmas – ar 

saliedētību lauksaimniecības nozares produktu ražošanas un pārstrādes jomā, lai veicinātu 

lauksaimniecības un tās pārstrādes produktu cenu stabilizēšanu, konkurētspēju un produktu 

ražošanu atbilstoši pieprasījumam);  

2. 17.3.apakšpunktā noteiktajam (Projekta pieteikumam bija jāpievieno pierādījumu 

apkopojums par pretendenta ekonomisko dzīvotspēju pēdējā noslēgtajā gadā pirms projekta 

pieteikuma iesniegšanas. Lai pierādītu pretendenta ekonomisku dzīvotspēju, pretendentam ir 

jāatbilst vismaz diviem šādiem rādītājiem: 

• pašu kapitāla attiecība pret aktīvu kopsummu ir 0,20 vai lielāka; 

• apgrozāmo līdzekļu attiecība pret īstermiņa kreditoriem ir 1,00 vai lielāka (no īstermiņa 

kreditoriem svītro nākamo periodu ieņēmumu daļā ietverto īstermiņa valsts un Eiropas 

Savienības finansiālo atbalstu); 

• saskaitot tīro peļņu un nolietojumu, kas reizināts ar 50 procentiem, summa ir vismaz 

nulle.); 

3. 6.pielikuma 4.punktā noteiktajam (Saskaņā ar projekta pieteikumā sniegto informāciju 

SIA “AQUATORIA V” plāno īstenot projektu par kopējo indikatīvo finansējumu 9 850 000 

EUR apmērā, tomēr atbilstoši Ministru kabineta 2014. gada 30. septembra noteikumu Nr.600 

„Kārtība, kādā piešķir valsts un Eiropas Savienības atbalstu atklātu projektu konkursu veidā 

pasākumam “Ieguldījumi materiālajos aktīvos””, bet SIA “AQUATORIA V” ir jaundibināts 

uzņēmums, tādēļ tā projekta maksimālais attiecināmo izmaksu apmērs nedrīkst pārsniegt 

200 000 EUR). 

Komisija uzskata, ka nav tiesiska pamata un nav lietderīgi SIA “AQUATORIA V” projekta 

pieteikumu atzīt par stratēģisku projektu. Padomes locekļi neguva pārliecību un pierādījumus 

arī tam, ka projekts atbilstu Zemkopības ministra 2020.gada 14. septembra rīkojuma Nr.88 “Par 

Lauksaimnieku nevalstisko organizāciju konsultatīvo padomi” pielikumā pievienotā nolikuma 

3.4. apakšpunktā noteiktajiem stratēģiskajam projektam izvirzītajiem nepieciešamajiem 



7 

 

nosacījumiem. Padome uzskata, ka projekts neveicinās produktu ražošanu atbilstoši 

pieprasījumam (nav sniegts pieprasījuma tirgus raksturojums, nav norādīta informācija par 

plānotās barības atbilstību zivju audzētāju vajadzībām, vai potenciālie pircēji atteiktos no 

iepriekšējiem barības piegādātājiem un izvēlētos jauno barības veidu).  

Tā kā SIA “AQUATORIA V” ir jaundibināts uzņēmums, pašlaik vēl nav pierādījumu tā 

ekonomiskajai dzīvotspējai, tādējādi pastāv pamatoti finansiāla un vadības rakstura riski, kas 

rada objektīvus draudus tam, ka netiks izdarīts ieguldījums Latvijas lauksaimniecības nozarē, 

jo projekta pieteikumā plānotās investīcijas varētu nesasniegt stratēģiskajam projektam 

izvirzītos mērķus.  

Saskaņā ar projekta pieteikumā sniegto informāciju SIA “AQUATORIA V” plāno zivju barības 

ražošanai pārstrādāt sojas pupiņas, kviešus un miežus. Konkrētajā situācijā pastāv īstermiņa 

izejvielu piegāžu pārtraukumu risks, jo nepieciešamo izejvielu vietējo piegādātāju 

produktivitāte šobrīd ir nepietiekama, tiem ir jāapgūst tādas produkcijas ražošana, kuru tie līdz 

šim nav audzējuši. Tādējādi pastāv pamatots risks, ka viss pārstrādei nepieciešamais  produktu 

apjoms (sākotnējais 50 tūkst. t) varētu tikt iegādāts no ārvalsts uzņēmuma.  

  

K. Gerhards elektronisko saskaņošanu pasludina par pabeigtu 9.decembrī.  

 

Šo Padomes lēmumu saskaņā ar Administratīvā procesa likuma 188. panta otro daļu un 

189. panta pirmo daļu var pārsūdzēt Administratīvās rajona tiesas attiecīgajā tiesu namā pēc 

pieteicēja juridiskās adreses viena mēneša laikā no lēmuma spēkā stāšanās dienas. 

Atbilstoši Administratīvā procesa likuma 70. panta pirmajai daļai šis Padomes lēmums stājas 

spēkā ar brīdi, kad tas paziņots adresātam. 

Saskaņā ar Paziņošanas likuma 8. panta trešo daļu dokuments, kas paziņots kā ierakstīts pasta 

sūtījums, uzskatāms par paziņotu septītajā dienā pēc tā nodošanas pastā. 

 

 

Padomes priekšsēdētājs       K. Gerhards 

 

 


